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Z JEDNÁNÍ RADY OBCE V ČERVENCI 2012  

Mimo jiné rada projednala: 

Rada obce vzala na vědomí vyrozumění o poskytnutí dotace ze Středočeského fondu sportu, volného času 
a primární prevence, neinvestiční dotaci ve výši 62210 Kč na realizaci projektu „Dovybavení tělocvičny ZŠ 
Načeradec“. Po podpisu smlouvy o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu Středočeského kraje budou 
převedeny finanční prostředky na účet obce. 
Rada obce vzala na vědomí informace k volbám dle Metodiky č. 1 zaslané Krajským úřadem 
Středočeského kraje pro „Volby do Zastupitelstva Středočeského kraje konané ve dnech 12. a 13. října 
2012“. 
Rada obce schválila částku 1700 Kč na opravu střídaček na hřišti v Načeradci. 
Rada obce schválila Kontrolní řád Obce Načeradec. Tato směrnice nabývá účinnosti dne 1.8.2012. 
Rada obce bere na vědomí Zápis z jednání sboru zástupců vlastníků pozemků a kontrolního dne 
komplexních pozemkových úprav v k.ú. Horní Lhota.  
Rada obce projednala pozvánku na místní šetření ohledně nařízení odstranění stavby – rybník na pozemku 
p.č. KN 93,85 v k.ú. Vračkovice. Rada obce pověřila starostu obce účastí na místním šetření. 
Rada obce vzala na vědomí odpověď firmy SYNER VHS Vysočina, dodavatelské firmy stavby Kanalizace a 
ČOV Načeradec, ohledně reklamací. 

 

Obec Načeradec prodává STAVEBNÍ PARCELY zasíťované (k 
hranici pozemku – el. energie, voda, kanalizace, komunikace) 
v klidné lokalitě Vinohrad (směr Načeradec – Horní Lhota) za částku 
390 Kč/m². 
Obec Načeradec je obec ve Středočeském kraji – 33 km od 
Benešova, Tábora nebo Pelhřimova. Nachází se v oblasti pod 
Blaníkem. V obci Načeradec je základní i mateřská škola, dětský 
lékař, obvodní lékař, zubní ordinace, pošta. Autobusové spojení – 
Vlašim, Benešov, Praha – přímé spojení z obce Načeradec. 
Dostupnost z dálnice D1.  
 

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE NAČERADEC 
se koná v úterý dne 21. srpna 2012 od 18,30 hod ve školní jídelně v Načeradci. 

Srdečně zveme naše občany. 

Ing. Jiří Jelínek, starosta obce 
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UŽITEČNÉ INFORMACE  

Informace – dovolená (připomínáme…) 

 Středisková knihovna oznamuje, že v době od 6.8. do 24.8. 2012 bude zavřeno – dovolená. Jana 
Lapáčková, www.knihovnanaceradec.wz.cz,  tel. 734 362 071, 
e-mail: knihovnanaceradec@tiscali.cz 

 MUDr. Burešová Ivana oznamuje, že má dovolenou od 10.8. do 17.8. 2012. 
Středisková knihovna oznamuje,…… 
…. že od čtvrtka 30.8.2012 budou před knihovnou umístněny vyřazené knihy. Občané si je zde mohou 
vybrat a zdarma odnést. Jedná se o 200 knih všech žánrů, pro děti i dospělé. Knihy budou k dispozici vždy 
ve výpůjční dny: pondělí, čtvrtek 9-11, 12-18 hodin.                                                                         J. 
Lapáčková 
Odečítání vodoměrů 
Od 1.9.2012 přebírá vodohospodářskou infrastrukturu obce Načeradec společnost Načeradské služby 
s.r.o. Jedná se o vodojem a vodovodní řad Načeradec,  ČOV Načeradec, vodojem a vodovodní řad Horní 
Lhota. Z tohoto důvodu provedou zástupci OÚ Načeradec a VHS Benešov ve dnech 31.8. 2012 (Pá), 
1.9.2012 (So) a 2.9. 2012 (Ne) odečítání vodoměrů v obcích Načeradec a Horní Lhota. Prosíme občany a 
chalupáře, aby s tímto termínem počítali a zpřístupnili vodoměry k nahlédnutí.  
V období od 25.8.2012 do 30.9.2012 Vám budou zasílány smlouvy na odběr vodného a stočného. 
Tentokrát budou uzavírány mezi Vámi, majiteli nemovitostí v obcích Načeradec a Horní Lhota, a firmou 
Načeradské služby s.r.o. 
Studie náměstí a studie hřiště 
V příloze těchto novin Vám představujeme vytvořenou studii náměstí v Načeradci a studii hřiště 
v Načeradci. Žádáme Vás o vyjádření. Své připomínky prosím odevzdávejte na obecním úřadě v Načeradci 
do urny umístěné v přízemí budovy. Děkujeme za spolupráci. 
Dlužníci 
Upozorňujeme ty, kteří nemají vyrovnány dluhy vůči obci, aby tak neprodleně 
učinili. V příštím vydání Načeradských novin bude zveřejněn seznam dlužníků. 
Nález 
U obce Vračkovice byly nalezeny klíče, viz obrázek. Byly odevzdány dne 7.8.2012 
na OÚ Načeradec.  

Obecní úřad Načeradec 

 

TISKOVÁ ZPRÁVA Z POSÁZAVÍ  

 
Posázavské tržiště v Pivovaru Ferdinand představí výrobce z regionu i okolí 
V areálu benešovského Pivovaru Ferdinand bude 1. září od 10 do 17 hodin otevřeno 
Posázavské tržiště aneb Trh regionálních výrobků Rakovnicka a Posázaví. Představí 
se na něm nejen tradiční výrobky typické pro oba regiony, ale také drobní řemeslníci. 
Připraven je bohatý doprovodný program. Jeho součástí bude mimo jiné otevření herní 
a naučné stezky v pivovaru, která návštěvníky zasvětí do tajů výroby „skutečného“ piva. Rakovničtí navíc 
přivezou mobilní naučnou stezku se skřítky, kteří připomenou i zapomenutá pivovarská řemesla.  
Tržiště je jedním z výstupů projektu nazvaného Pivo, chmel, slad – to mám rád!, který realizují společnosti 
Posázaví o.p.s. a Rakovnicko o.p.s. Kromě piva a všeho, co k jeho výrobě patří, se na trhu představí i další 
producenti. Budou mezi nimi také první držitelé značky KRAJ BLANICKÝCH RYTÍŘŮ regionální produkt®. 
Dveře na tržiště mají ale otevřeny všichni regionální výrobci a řemeslníci. S podmínkami účasti na akci je 
seznámí ředitelka společnosti Posázaví o.p.s. Bohunka Zemanová na telefonu 723 881 081.  
V sedmihodinovém programu si na své přijde každý. Malým návštěvníkům se představí skřítek Kuk, 
kterého znají z barevného časopisu Posázavské Kukátko. Loutku ušatého nezbedy s velkou červenou 
čapkou přiveze jeho duchovní otec a majitel Divadla Dokola Petr Abbé Hroš. Připravuje také Dětské 
rytířské klání aneb Dřevokoňské hraní. Pro dobrou náladu zahraje kapela Český Šraml, připraveny jsou hry 
a soutěže i ukázky tradičních řemesel. Zájemci tady najdou také odpovědi na otázky týkající se značky 
KRAJ BLANICKÝCH RYTÍŘŮ regionální produkt®. 

Jaroslava Tůmová 

Kontakt pro další informace: 
Jaroslava Tůmová, e-mail: tumova@posazavi.com, tel. 602 216 637 

Bohuslava Zemanová, e-mail: zemanova@posazavi.com, tel. 723 881 081 

http://www.knihovnanaceradec.wz.cz/
mailto:tumova@posazavi.com
mailto:zemanova@posazavi.com
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HASIČSKÁ KRONIKA OKRESU BENEŠOV 

VYBÍRÁME Z HASIČSKÉ KRONIKY –  Doplněk za období let 1999 - 2009  
 

Okrsek č. 29 - Načeradec 
Sdružuje celkem  6 sborů dobrovolných hasičů se 158 členy, z toho 22 žen a 16 mladých hasičů. Okrskový 
výbor pracuje ve složení: starosta ing. Jiří Jelínek z Horní Lhoty, nám. starosty Vlastimil Šauer ze 
Slavětína, velitel Jan Král z Načeradce, zást. velitele Josef Janouš z Daměnic, strojník Milan Koubík z 
Daměnic, ref. prevence Petr Maceška z Načeradce, jednatel a ref. žen Zdena Čechotová z Načeradce, 
hospodář Zdeněk Ctibor z Horní Lhoty,  ref. mládeže Antonín  Hlinský z Načeradce,  ref. MTZ Ladislav  
Bráza  z  Vračkovic, člen výboru Jan Zamrzla z Načeradce, členové KRR Michal Kolář z Řísnice, Jaroslav  
Fiala z Pravětic a Jiří Hergesell z Vračkovic.  
N a č e r a d e c 
     Sbor byl založen v roce 1885 a od té doby se aktivně věnuje hasičské činnosti. Naše základna má v 
současné době 84 členů. Za posledních 10 let považujeme za nejdůležitější tyto body:  
     V roce 1999 byl zvolen do funkce starosty bratr Antonín Hlinský ml., který vystřídal dlouholetého člena 
sboru (dnes již zesnulého), bratra Jiřího Kulicha. Současný starosta se aktivně podílí na chodu sboru a 
jeho soutěžních aktivitách. V tomtéž roce bylo po několikaleté odmlce založeno družstvo žen, které funguje 
dodnes a aktivně se účastní soutěží v požárním sportu. Největších úspěchů dosáhlo v letech  2006-2009,  
kdy postoupilo  do krajského kola a umístilo se na předních místech. V roce 2007 na 5. místě, v roce 2008 
na 3. místě a v roce 2009 opět na 5. místě.  
     V  roce  2001  bylo  založeno  družstvo  mladých    hasičů,  které  se  aktivně  zúčastňuje  hry Okrsek č. 
29 – N a č e r a d e c ,,Plamen,, s velmi dobrými výsledky. Několikrát postoupilo do krajského kola. V 
současné době máme zastoupení ve všech kategoriích, mladší a starší žáci a družstvo dorostu.   
     Samozřejmostí je soutěžní družstvo mužů, které si na své konto připisuje také dobré výsledky v 
soutěžních kláních v rámci našeho okresu, ale i mimo něj. Druhým rokem pořádáme v naší obci soutěž v 
požárním sportu „O pohár starosty obce Načeradec“. Věříme, že si vydobude u soutěžních družstev oblibu 
a stane se soutěží, která bude hojně navštěvována a uznávána.   
     Sbor se zapojuje i do kulturního života v naší obci a každoročně pořádá „Hasičský bál“, který se stal již 
tradicí. Dále dvakrát ročně pořádáme taneční zábavu a zapojujeme se i do ostatních akcí, které pořádají 
další organizace a sdružení v obci.  
     Hrdí jsme na naši zásahovou jednotku, která vyjíždí k likvidaci požárů a jiných živelných pohrom a její  
členové následně  pomáhají  s  odstraňováním  a  zmírněním  vzniklých  škod.  S výjezdy samozřejmě 
souvisí i technické zázemí. Náš sbor má k dispozici Tatru 148, kterou zakoupil spolu s Obecním úřadem v 
roce 2001 a dále Avii. Vozový park není nejnovější a již několik let usiluje náš starosta o jeho modernizaci.  
     Toto je ve zkratce o našem sboru vše a věříme, že i za dalších 10 let bude o čem psát a přejeme všem 
ostatním sborům hodně úspěchů v jejich práci.  
Členská základna k 1. lednu 2009. Celkový počet 84 členů, z toho 22 žen a 11 mladých hasičů.  
Výbor SDH v roce 2009: starosta Antonín Hlinský, nám. starosty Jan Zamrzla, velitel Jan Král, zást. velitele 
Bohumil Král, strojník František Martínek,  ref. prevence Petr Maceška, jednatel Petra Bartoníčková, 
hospodář Magdalena Čechová, ref. mládeže Vlasta Hlinská, ref. žen Zdena Čechotová, kronikář František 
Doubek. 

- - - V příštím čísle Vás seznámíme s dalším výběrem z kroniky. Josef Křemen - - - 

SPOLEK RODÁKŮ A PŘÁTEL LUKAVCE A OKOLÍ  

 
V roce1932 založilo několik nadšenců, rodáků z Lukavce a okolních obcí, Spolek rodáků a přátel 

Lukavce a okolí. V té době se scházeli každý měsíc a společně konali výlety na zajímavá místa v okolí 

Prahy, přičemž si vzájemně zavzpomínali na svá rodiště. 

 V současné době se Spolek rodáků schází jednou za rok v Praze nebo na zajímavých místech 

v okolí Prahy. Jednou za pět let se schází v Lukavci. 

Na poslední přípravné schůzce vedení lukaveckých rodáků byl přijat návrh přizvat mezi sebe též rodáky 

Načeradce a okolních obcí. Již dnes se několik přátel z této oblasti našich setkání pravidelně účastní. 

Symbolicky bychom propojili rodáky z obcí mezi horami Strážiště a Blaník. 

Letošní setkání rodáků a přátel Lukavce a okolí se uskuteční v sobotu 8.září v Lukavci, kde bude na 

paměť 80let od založení Spolku zasazena památeční lípa. 

Ing. Josef Kaizr 
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KRONIKY OBCÍ 

Psalo se před 50-ti lety….. výpis z KRONIKY Načeradce. 

Načeradská kronika. Rok 1962 -1963 
poznámka: zápis z těchto dvou let je spojený a je to poslední zpráva, kterou zapsal kronikář pan František 
Postřihač 
zápis je opsaný v přesném znění 
Narození, úmrtí 
V r. 1962 bylo 5 narozených, zemřelo 5 lidí. Vysoký počet úmrtí v r. 1963 způsobil nový druh chřipky, u nás 
neznámé, proti níž není tělo dosti odolné. V jejím průběhu byly vysoké horečky, bolesti hlavy a kloubů. 
Trvala as 5 dní a byla nebezpečná pro staré lidi a děti. V r. 1963 narodilo se 8 dětí, zemřelo 11 lidí. 
Počasí, povodeň 
V r. 1962 byla zima nestálá s častými plískanicemi a oblevami. Sněhová pokrývka nepřesáhla 15 cm. 
Květen byl studený a mokrý. Oteplení nastalo až v polovině června. 
Dne 17. června 1962 snesla se k večeru prudká bouře provázená průtrží mračen a krupobitím. Postihla 
hlavně Cikán a Roháčov, odkud se valily spousty vod v souvislých proudech jako řeka po silnici od 
Daměnic ve výši až 60 cm. Dvory a místnosti níže položené byly zatopeny. V Olešné na návsi se utvořilo 
jezero. Škody na kulturách odhadnuty na 50.000 Kč. 
Poprvé co paměť žijících sahá, neodolala hráz Podsadského rybníka, protrhla se u stavidla a voda 
podemlela i velikány stromů. Tolik vody nikdo z žijících nepamatuje, ač bývaly v minulosti také povodně. 
Ostatní čas byl příznivý až do půli listopadu, kdy zamrzlo a vytrvalý mráz a studená zima potrvaly po 4 
měsíce. 
1963: V této zimě nebyly dni či týdny s teplejším či slunným počasím a právě ta vytrvalost způsobila mnoho 
škod. Na podzim 1962 se práce nedokončily i něco brambor zamrzlo, byl nedostatek uhlí, nestačily dráhy i 
elektrárny. Jarní práce začaly až v dubnu, ale byly skončeny dík mechanisaci ve 4 týdnech. Deštivý byl 
srpen. Téměř denně déšť – z pravidla v noci - ve dne teplo. Obilí rostlo v panákách i na řadách, výtěžek byl 
poloviční. Sláma se nestačila sebrat, zarostla a sklízela se do října. 
Zemědělství 1962 
Po odchodu předsedy Jednotného zemědělského družstva (JZD) Josefa Dubiny (1960-1962) nastala 
dlouhá jednání o obsazení tohoto a dalších míst. Na výroční schůzi 13. 3. 1962 byli zvoleni: předsedou 
Jaromír Zeman z čp. 40, vedoucím rostlinné výroby Stanislav Štamberg z Olešné, živočišné Ant. Beneš 
z čp. 145 a jeho zástupce Jan Zamrzla z čp. 192, stavební skupiny Josef Váša z Vračkovic a další. 
Nastupují noví lidé s cílem skončit se zaostáváním družstva. Nový předseda, absolvent jednoročního studia 
po četných zkušenostech z exkursí, ze zdejšího družstva a vyzbrojen teoretickými vědomostmi ujal se 
tohoto úkolu velmi vážně. 
Z rostlinné výroby: Výzva, aby žně skončily za 18 dní, byla propracována ve žňovém plánu. Vyšlo z něho, 
že strojově by bylo JZD schopno zvládnout žně v této době, avšak chybí 45 pracovníků. Proto nutno 
počítati s jejich prodloužením. Z nových forem práce se uplatnila na 200 ha dvoufázová sklizeň., dále sběr 
slámy po kombajnech vysokotlakým lisem nebo sběrací řezačkou a velkoobjemovými vozy. Také proběhla 
s úspěchem sklizeň lnu trhačem, odsemenění strojem, takže pro ruce zbylo obracení a vázání. Z posádek 
sklízecích strojů si velmi pěkně vedl Josef Polívka z Mraviště na kombajnu zn. EMAG, s nímž se umístil 
spolu se svým pomocníkem Fr. Löblem z čp. 4 na prvém místě v okrese a na čestném místě v kraji. 
Ze živočišné výroby: Po zkušenostech z minulého roku, kdy se od samého počátku nešetřilo suchou pící i 
slamou, zaměřil se předseda JZD Jar. Zeman na zajištění krmivové základny uvedením do pořádku 
krmného plánu, přísunu krmiva a na vypásání 50 jalovic. Také postupná výměna ošetřovatelů a 
ošetřovatelek se ukázala nutnou. Pěkných výsledků ve výrobě dosáhly: 1. Marie Postřihačová z čp. 116 a 
Alžběta Zamrzlová z čp. 192 v odchovu selat. Prvá docílila 18,4 selat, druhá 14,2 na 1 prasnici. 
2. Anna Vosátková z Vračkovic při ošetřování slepic, kdy docílila snůšku 176 ks na 1 nosnici. 
3. Anna Hájková z čp. 216 s pravidelným denním přírůstkem 32 dkg u telat (byl to vzhledem ke krmivu 
pěkný výsledek). 
V r. 1962 odprodalo JZD všechny tuberkulosní krávy a tím ozdravilo svůj chov. 
Výstavba JZD: 1. Na podzim 1961 se započalo se stavbou porodny prasnic na 160 kusů ve Vračkovicích, 
jejíž stavba se protáhla přes r. 1962 a 1963. 
2. Zastřešena železná montovaná kolna na Roubíčkově. 
3. V kravínech v Načeradci instalován kotel na ohřívání vody do napajedel. Využívá se i pro vaření brambor 
pro prasata. Je to novinka Kovovýroby ve Vlašimi a do Načeradce přijela řada návštěvníků a zájemců. 
Rozvozu a vaření brambor pomohl nápad ved. živ. výroby Ant. Beneše, který použil k tomu kotlů z pařící 
kolony bývalého lihovaru. 

---pokračování příště--- Vypsala Jana Lapáčková, kronikářka obce Načeradec 
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NĚCO Z MINULOSTI………… 

Velká církevní událost v Načeradci, v září 1937, sv. Biřmování 
V tomto roce se konalo sv. Biřmování v Načeradské farnosti, na které se konaly veliké přípravy, na těchto 
přípravách měl velký podíl pan děkan Antonín Konopištský. Nastoupil na Načeradskou farnost jako 
administrátor ve 27 letech, vystřídal pana Bareše v roce 1937, pamatuji si tyto události, s oběma jsem se 
sešel osobně. O prvé Načeradské pouti, která se koná za tři týdny po Velikonocích, jsem nesl křížek na 
pohřbu babičky Jelínkové, všechny rakve se nosily na ramenou, u Bělohlávků se zastavilo a nosič křížku 
šel na faru pro pana děkana, pana varhaníka Kratochvíla a zpěvačky, a to jsem ještě vedl pana děkana 
Bareše. O žních v tomto roce šel zaopatřovat naší sousedku, paní Čechotovou, pěšky nový pan děkan 
Konopištský, pozdravil jsem ho a on neodpověděl, později jsme se dozvěděli, že když  nese svátost nesmí 
s nikým mluvit. Na tuto událost čekali hodináři a zlatníci, kmotry a kmotrové se snažili podle svých 
finančních možností obdarovat se při biřmování hodinkami, prstýnky, náušnicemi, oni se za odměnu  
z lásky  ke svým kmotrům a kmotrám nechali biřmovat jejich jmény. Větší tržby měl i načeradský hodinář 
pan Slabý, u Tichých měl dílnu i krám. Nejdříve přivítala pana arcibiskupa Selská jízda na koních na 
vlašimské silnici pod hřbitovem. V jezdeckých uniformách pod vedením pana Adamovského, syna pana 
Adamovského, senátora prvého Československého národního shromáždění za Ldovou stranu. Došlo 
k malému nedopatření, před sedmdesátičtyřmi léty bylo osobní auto na silnici událost. Do Vračkovic přijel 
občas pan Hájek ze Smrčin, uzenář ze Žižkova, měl od nás manželku, Alois Kučera, řezník z Roudného, 
rodák z Vračkovic,  Stanislav Hořice, majitel lahůdkářství z Prahy a nájemce Vračkovské  honitby, osobním 
autem přijeli ještě příbuzní k Vosátkovům a jejich babička říkala: „Oni k nám nemohou často jezdit, víte 
kolik do toho auta padne omastku.” Motorizovaný jezdil do vsi exekutor, na motorovém kole, moc jsme mu 
to záviděli, že se vozí a nemusí šlapat. Měl velikou brigatýrku s firmou, říkalo se mu ”fenďák”, byl to 
zaměstnanec Okresního úřadu a vymáhal zemědělskou daň, na její zaplacení zabavil hospodářská zvířata 
a na obecní tabuli bylo vyvěšeno, kdy a v kterém popisném čísle se bude konat dražba, většinou dlužník 
zaplatil a k dražbě nedošlo. Vracím se k biřmování a k té nepříjemné události, kterou zavinil tak malý počet 
projíždějících aut. Po směru z Vlašimi přijížděl osobní automobil, jezdci se seřadili a pan Adamovský 
automobil zastavil a se šavlí byl připraven přivítat pana arcibiskupa, byl to velmi schopný řečník. Dlouho 
nikdo nevystupoval, a když vystoupil byl to nějaký agent, tak ho propustili. Za ním přijel pan arcibiskup, tak 
ho přivítali a jako čestná stráž ho doprovodili na náměstí, tam byl očekáván velkým množstvím občanů, 
hasičů. Neviděl jsem katolické skauty, bylo jich v Načeradci hodně a vedl je učitel náboženství katecheta 
pan Jan Mach. Věnoval jim mnoho času,ve skautském kroji přišli také korporativně do kostela o 
významných dnech a před Velikonočními svátky stáli čestnou stráž u Božího hrobu, chodili na výlety na 
památná místa, na hrad Šelemberk, na Blaník. Učili se poznávat přírodu a orientovat se podle mapy, ale 
v té době již pan Mach v Načeradci nebyl. Před kostelem přivítal pana arcibiskupa za Lidovou stranu pan 
Jan Zamrzla a za žáky načeradské školy dosud žijící pan Josef Mazaný (87), v roce 1937 žák třetího 
ročníku měšťanské školy v Načeradci. Pana arcibiskupa přivítal slovy: ”Vaše excelence, Vaše eminence, 
budeme se za vás modlit, žáci zvláště ze třetího ročníku.” Jako vzpomínka na pana arcibiskupa byla 
vydána malá publikace na přední straně této publikace byla jeho fotografie s jeho tituly arcibiskup, kníže, 
král Karel Kardinál Kašpar. V roce 1937 se nad naší republikou a Evropou stahovala černá mračna, rok 
1938 byl pro náš národ těžkou zatěžkávací zkoužkou, zažili jsme dvě mobilizace, první částečná 
mobilizace byla 21. května, po obsazení Rakouska Německem jsme hlídali naši hranici s Rakouskem. 
Druhou všeobecnou mobilizaci vyhlásil prezident republiky 23. září, narukovali všichni záložníci do čtyřiceti 
let, bylo to velké množství vojáků. Ani Rakousko nepovolalo do zbraně tolik ročníků, první výzva v roce 
1914 byla do 35 let. Mobilizace byla zbytečná, o nás již bylo rozhodnuto a ztratili jsme pohraniční území. 
Nejtěžší období prožívali zemědělci, v mobilizaci rukovali mladí muži a také koně, v míru byli odváděni 
koně, které mohla armáda použít v případě mobilizace, byli to koně evidenční, každý kůň měl zdravotní 
knížku a v mobilizaci je armáda také odebrala. Od jara řádila v naší republice nakažlivá nemoc u dobytka, 
slintavka a kulhavka, k nám dorazila přesně v době mobilizace, mladí chlapi odešli v nejpilnějších polních 
pracech na vojnu, evidenční koně odvedla armáda a s kravskými potahy se jezdit nemohlo. 

Jan Doubek, Vračkovice 

 

INZERÁT:  P r o d e j   s l e p i č e k  Drůbež Červený Hrádek,firma Dráb,opět prodává slepičky 
snáškových plemen Lohman hnědý,Tetra hnědá a  Dominant  žíhaný,kropenatý,černý,žlutý,      modrý 
a bílý. Slepičky pouze z našeho odchovu!! Stáří slepiček 14-17.týdnů   cena 159 – 170 Kč / ks. Prodeje se 
uskuteční : v neděli 26.srpna 2012, Načeradec – u OÚ – v 12 30 hod. Případné bližší informace – tel : 
728605840   728165166   415740719 
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TISKOVÁ ZPRÁVA POLICIE ČR 

Výsledky průzkumu veřejného mínění 
Od 10. dubna do 4. května proběhl na území Středočeského kraje průzkum veřejného mínění, jehož cílem 
bylo zmapovat spokojenost občanů s prací policistů. Do terénu vyrazili policisté preventivně informačních 
skupin, kteří oslovili celkem dva tisíce dvacet čtyři respondentů. Těm pokládali otázky zaměřené na 
bezpečnost v místě bydliště, hodnocení práce policistů Krajského ředitelství policie Středočeského kraje a 
míru informovanosti o práci středočeských policistů.     Na základě výzkumu lze konstatovat, že celková 
spokojenost s prací policistů ve Středočeském kraji  je na vysoké úrovni. Spokojených je 80,4 % obyvatel. 
Současně byl zjištěn mírně klesající trend, neboť v roce 2010 bylo spokojeno 85 % obyvatel a v roce 2011 
82,6 % obyvatel. Pokud dotázání vypovídali o pocitu bezpečí v místě bydliště, je podíl kladných odpovědí 
taktéž na vysoké úrovni. Celkem se cítí bezpečně v místě bydliště 80,9 % občanů. Celkem 55,9 % obyvatel 
si myslí, že policisté ve Středočeském kraji dostatečně chrání bezpečnost osob a majetku. Celkem 60,3 % 
obyvatel si myslí, že policisté ve Středočeském kraji dostatečně dohlíží na bezpečnost a plynulost 
silničního provozu. V porovnání s rokem 2011 byla zjištěna o něco vyšší obava z vandalství, poškození 
věcí, z vloupání do bytu a kapesní krádeže. Naopak byla zjištěna nižší obava z krádeže vozidla či 
motocyklu a krádeže kola.      
     Jak dopadl průzkum veřejného mínění na Benešovsku?  
V místě bydliště je s prací policistů spokojeno 93,5 % obyvatel.  Bezpečně se cítí 93,5 % občanů. 81 % 
dotazovaných si myslí, že středočeští policisté dostatečně dohlíží na bezpečnost a plynulost silničního 
provozu. O tom, že dostatečně chráníme bezpečnost osob a majetku je přesvědčeno 71,5 % osob. Nejvíce 
lidí, a to 68,6 %, se obává vandalství a poškození věci. Obavu o vloupání do motorového vozidla má 62,1 
% obyvatel a krádeže vozidla se obává 49 % občanů.  Mezi další činy, kterých se lidé bojí, patří fyzické 
napadení, obavu vyjádřilo 42,5 % respondentů. 58,8 % občanů se obává vloupání do bytu či domu. 
Nejméně se lidé obávají krádeže kola. Při hodnocení spokojenosti s jednáním a chováním policisty 
převažuje kladné hodnocení. Občané policisty hodnotí jako přátelské, zdvořilé, ochotné a upravené. 
Dotazovaní respondenti, kteří v posledním roce učinili na policii nějaké oznámení, byli spokojeni s ochotou 
policistů pomoci, a s profesionálním přístupem policistů. Méně však byli spokojeni s rychlostí reakce na 
ohlášenou událost a s množstvím informací o postupu policie. Ani dotazy na korupční jednání policistů v 
dotazníku nechyběly. Na Benešovsku nebyl zjištěn jediný případ požadavku policisty o úplatek.  Z výzkumu 
také vyplývá pozitivní zjištění, že  82,35 %  občanů dotázaných na Benešovsku věří,  že v případě potřeby 
jim policisté poskytnou rychlou a účinnou  pomoc, záporně odpovědělo jen 17,65 % osob.  Lidé byli dále 
dotazováni, zda si myslí, že je Středočeská policie prostřednictvím médií dostatečně informuje o své 
činnosti. V roce 2011 bylo zaznamenáno 72,4 % kladných odpovědí. V letošním roce bylo s mírou 
informovanosti spokojeno 67,5 % dotazovaných. Na Benešovsku pak informovanost o činnosti Policie ČR 
kladně hodnotilo 81,1 % občanů. Z výsledků průzkumu veřejného mínění budou policisté vycházet při 
konkrétních krocích směřujících ke zlepšení jejich práce a větší  spokojenosti občanů. V oblasti prevence 
budeme dál občany upozorňovat na negativní jevy a problematiku trestné činnosti na Benešovsku a také 
na její předcházení.                                                                                               nprap. Diana Škvorová 

30. ČERVNA 2012 - MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ NAČERADEC – „NA LOVECKÉ STEZCE“  

Opět po roce jsme se sešli u Mysliveckého rybníka na soutěži 
pořádanou naším sdružením. I přes ohromné horko, které nás 
provázelo celý den příšlo na start 38 dětí. Je vidět, že zájem o 
přírodu a dění v naší obci není spoluobčanům lhostejná a rádi se 
přijdou s námi pobavit. Kromě okruhu, na kterém soutěžily děti ve 
dvou kategoriích, jsme připravili i doprovodný program. Pan 
Slavata se svým kolegou předvedli letecké modely a krásnou 
akrobacii s nimi. Pan Petr Hrma nás celou soutěží provázel 
fanfárami na lesní roh, ukázal nám jelení troubení a na ukázku 
přivezl i mládě výra velkého. Naši členové předvedli své psí 
kamarády při práci a trochu střeleckého umění na závěr. Nesmím 
také zapomenout na práci služebních psů, které přivedl a 

předvedl p. Kolář s přáteli. Všem, kteří věnovali svůj volný čas a přijali naše pozvání a předvedli dětem své 
koníčky, děkuji. Pro všechny děti byly připraveny hodnotné ceny a sladkosti pro každého. Doufám, že se 
dětem s námi líbilo a příště přijdou zase. 
Nakonec mi dovolte poděkovat všem, kteří se podíleli na organizaci soutěže a hlavně sponzorům: Motoron 
s.r.o., Sellier Bellot, AGRODRUŽSTVO Načeradec, Vávra Josef Vlašim, Obec Načeradec, Mars Poříčí, 
kteří se podíleli na této akci, a není jim lhostejný život v obci.                      Josef Janouš, předseda MS Načeradec 
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SPORT – FOTBAL V NAČERADCI  – ROZLOSOVÁNÍ PODZIM 2012  

 
Blaník – III. třída – odd. B, okres Benešov;                   
 
SK Načeradec, III. třída – odd. B, okres Benešov          Blaník – dorost – okresní přebor, okres Benešov 

 

 
  
SK Načeradec - okresní soutěž – ml.žáci 5+1 odd. B 

 
BLANÍK NAČERADEC VÁS ZVE 
 
V srpnu si v Načeradci na chuť přijdou příznivci 
fotbalu.  
 
Po postupu do III. třídy se začalo s přípravou již v 
červenci pouťovým turnajem v Kamberce. V 
zápasech se vystřídalo za úmorného vedra pět 
dorostenců a sedm chlapů. První zápas proti Mladé 
Vožici začali dobře a do 70. minuty se hrálo ve 
svižném tempu a bez branek. Po nařízené penaltě 

se Blaník snažil vyrovnat, otevřel obranu a inkasoval druhý gól. Po půlhodinové přestávce nastoupili hráči k 
zápasu o 3. místo proti Želči, v závěru zápasu inkasovali branku. Bylo vidět, že klukům chybí fyzička a 
trochu štěstí při zakončování.  
 
V neděli 5. srpna začal na hřišti v Načeradci druhý ročník turnaje Blaník. Nesperská Lhota - Kamberk 5:0, 
Blaník Načeradec - Vracovice 4:2 
Druhé kolo je v neděli 12. srpna 2012: 14:30 Vracovice - Kamberk, 17:00 Blaník - Nesperská Lhota. Turnaj 
končí v neděli 19. srpna 2012: 14:30 Nesperská Lhota - Vracovice, 17:00 Blaník Načeradec – Kamberk. 
 

PŘIJĎTE NÁS POVZBUDIT !!! 

Tichonice - Bl. Načeradec NE 26.8.2012 10:15 

Bl. Načeradec - Divišov NE 2.9.2012 14:00 

Mezno - Bl. Načeradec NE 9.9.2012 10:15 

Bl. Načeradec - Bystřice NE 16.9.2012 13:30 

Neveklov - Bl. Načeradec NE 23.9.2012 10:15 

Bl. Načeradec - Poříčí n/S. NE 30.9.2012 13:30 

Čechtice - Bl. Načeradec NE 7.10.2012 10:15 

Bl. Načeradec - Lukavec NE 14.10.2012 13:00 

Čerčany - Bl. Načeradec NE 21.10.2012 10:15 

Bl. Načeradec - Lešany NE 28.10.2012 11:30 

Sedlec-Prčice - Bl. Načeradec NE 4.11.2012 10:15 

Ratměřice - Bl. Načeradec NE 26.8.2012 17:00 

Pravonín - SK Načeradec NE 26.8.2012 14:00 

SK Načeradec - FK Bílkovice SO 1.9.2012 17:00 

Bl. Načeradec - Křivsoudov NE 2.9.2012 17:00 

Pravonín - Bl. Načeradec NE 9.9.2012 14:00 

Struhařov B - SK Načeradec NE 9.9.2012 17:00 

SK Načeradec - Postupice SO 15.9.2012 16:30 

Bl. Načeradec - Nesper. Lhota NE 16.9.2012 16:30 

FK Bílkovice - Bl. Načeradec SO 22.9.2012 16:30 

Kondrac B - SK Načeradec SO 22.9.2012 16:30 

SK Načeradec - Tichonice SO 29.9.2012 16:30 

Bl. Načeradec - Louňovice p.Bl. NE 30.9.2012 16:30 

Struhařov B - Bl. Načeradec NE 7.10.2012 16:00 

Křivsoudov - SK Načeradec NE 7.10.2012 16:00 

SK Načeradec - Nesper. Lhota SO 13.10.2012 16:00 

Bl. Načeradec - Čechtice NE 14.10.2012 16:00 

Postupice - Bl. Načeradec SO 20.10.2012 15:30 

Louňovice p.Bl. - SK Načeradec NE 21.10.2012 15:30 

SK Načeradec - Čechtice SO 27.10.2012 14:30 

Bl. Načeradec - Velíš NE 28.10.2012 14:30 

Kondrac B - Bl. Načeradec SO 3.11.2012 14:00 

Velíš - SK Načeradec NE 4.11.2012 14:00 

Bl. Načeradec - SK Načeradec NE 11.11.2012 14:00 

Tichonice - Bl. Načeradec SO 17.11.2012 13:30 

SK Načeradec - Ratměřice SO 17.11.2012 13:30 

SK Načeradec - Pravonín NE 2.9.2012 10:15 

Tichonice - SK Načeradec NE 9.9.2012 10:15 

D.Kralovice - SK Načeradec SO 15.9.2012 10:15 

Trh.Štěpánov - SK Načeradec ST 19.9.2012 17:30 

SK Načeradec - Popovice NE 23.9.2012 10:15 

SK Načeradec - Trh.Štěpánov NE 30.9.2012 10:15 

Pravonín - SK Načeradec SO 6.10.2012 10:15 

SK Načeradec - Tichonice NE 14.10.2012 10:15 

SK Načeradec - D.Kralovice NE 21.10.2012 10:15 

Popovice - SK Načeradec SO 27.10.2012 10:15 
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BENEŠOVSKÁ HASIČSKÁ LIGA V DAMĚNICÍCH  

V sobotu 28.7. proběhl v Daměnicích na hřišti první ročník soutěže 
„O pohár SDH Daměnice“. Jednalo se o historicky první soutěž, 
která se zde konala v rámci Benešovské hasičské ligy. Celkem se 
zúčastnilo 26 mužských a 12 ženských družstev. Mezi muži zvítězil 
Jankov. Druzí skončili muži z Radětic a třetí Chářovice A. V ženské 
kategorii zvítězily ženy z Jankova, druhé skončily domácí hasičky 
z Daměnic a třetí Malé Přílepy Modré.  
Kvůli nepříznivému počasí musela být soutěž předčasně ukončena. 
Ale i tak se jednalo o jednu z největších akcí, která se v poslední 
době v Daměnicích konala. Pevně věřím, že zanechala převážně 
pozitivní dojem jak mezi soutěžícími, tak i mezi diváky, kteří se k nám přijeli podívat. 
Chtěl bych tímto poděkovat všem, kteří se zasloužili o přípravu a zajištění této soutěže. Děkuji také 
sponzorům, kteří přispěli věcnými cenami a finančními částkami a v neposlední řadě děkuji obecnímu 
úřadu za podporu.  
Fotografie ze soutěže budou k dispozici na stránkách Benešovské ligy www.bnliga.cz. 

Lukáš Vítek, SDH Daměnice 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

Životní jubileum v srpnu oslaví…   

1.8.2012 Marie Vacíková,     
Horní Lhota 75 let 
12.8.2012 Kočová Ludmila, 
Načeradec 85 let 
28.8.2012 Kučerová Marie, 
Vračkovice 75 let 

Blahopřejeme a do dalších let přejeme 
hodně zdraví. 

Úmrtí 

8.7.2012 Josef Moudrý, Horní Lhota ve věku 85 let 

Vzpomínka 

Dne 26. června 2012 uplynuly 4 roky od úmrtí p. 
Matěje Hájka ze Smrčin. Stále vzpomínají dcera 
Marie a syn Václav s rodinami. 
Dne 20. července tomu bude 10 let, co nás navždy 
opustil náš tatínek a dědeček pan Rudolf Pavelka z 
Načeradce. Stále vzpomínají dcera Marie a vnuci 
Karel, Petr a Jiří s rodinami." 
Dne 16. září 2012 uplynou 2 roky od úmrtí jeho 
syna Miroslava Hájka. Stále vzpomínají sestra 
Marie Procházková a bratr Václav z Moravy 
s rodinami. 

Poděkování 

Dne 20.6.2012 jsme doprovodili na poslední cestě 
pana Ladislava Lhotu ze Zdiměřic. Všem přátelům 
a známým patří dík za účast na pohřbu, květinové 
dary a slova útěchy. Manželka. 
Děkujeme všem přátelům a známým za projevy soustrasti, květinové dary a doprovod dne 7.7.2012 na 
poslední cestě naší milované, paní Marie Jelínkové z Vračkovic, zvláště děkujeme hasičům z Vračkovic a 
p. Doubkovi z Vračkovic za slova útěchy. Rodina Jelínkova. 

obecní úřad Načeradec,  e-mail obec@naceradec.cz, tel. 317 852 335, mob. 734 362 070,  www.naceradec.cz. Termín uzávěrky načeradských novin je vždy k 26. 
v měsíci. Načeradské noviny vychází v prvním týdnu aktuálního měsíce. Neodpovídáme za obsah a formulace autorů. Sestavili: Ing. Jiří Jelínek, Martina Švecová. 

http://www.bnliga.cz/
mailto:obec@naceradec.cz
http://www.naceradec.cz/

